
 

Skolebestyrelsesmøde – Sejs Skole torsdag den 12. 

december 2024 kl. 18.00-22.00 (sluttidspunkt ca.)  

Mødet afholdes i mødelokalet ved kontoret. Vi holder et møde på kun en 

time, hvorefter der er julefrokost.  
 

Kommende mødedatoer: 27.1., 25.3., 30.4., 26.5. og 19.6. 

Afbud: Jesper, Selma 

Dagsorden 
 

1. Orientering i øvrigt 

 

a) Skoleledelsen  

Skolens APV er afsluttet. Det overordnede resultatet af APV’en for skolens personale 

blev gennemgået. Sammenlignet med 2022 er det gennemsnitlige resultatet 

tilsvarende eller bedre. 

 

Sygefravær er der også en opmærksomhed på i kommunen. Her ligger skolen under 

det kommunale gennemsnit. Der er ikke grund til særlig opmærksomhed. 

 

Det er julemåned, og det præges skolens hverdag af. Der er forskellige traditioner 

blandt andet Lucia morgen med Luciaoptog og musikalske indslag.  

 

Silkeborg Kommune har vundet Danmarksindsamlingen 2025. Her har man fra 

direktionen et ønske om, at daginstitutioner og skoler bidrager. Noget af det der 

skal ske er, at Novo Nordisk vil sponsere et antal kilometer, som børn har gået. Der 

vil også være mulighed for at læse et antal sider, som en sponsor også vil donere 

midler efter. 

Kort drøftelse i bestyrelsen i forhold til deltagelse i ovenstående:  

Der er forskel på om det er den enkelte familie, der skal sponsere eller en stor 

virksomhed.  

Det frivillige/private bidrag som kan medføre et konkurrenceelement mellem børn 

og klasser, skal der være en opmærksomhed på, men at der er en ekstern sponsor 

kan tale for, at man deltager. 

Balancen i hvor meget socialt ansvar elever skal pålægges. Her kan det måske 

tænkes ind på forskellig vis i de 3 afdelinger. 

Man skal være opmærksom på, at der kan være holdninger til formålet. 

Der skal være en opmærksomhed på, hvor meget gåturen skal fylde af en skoledag. 

 

Generelt ”ja” til en ekstern sponsor, men nej til familiesponsorater. 



 

Levende musik i skolen: I september 2025 skal alle elever i Silkeborg ind og høre 

musik. Der vil på skolerne blive uddannet musik crew, som skal være behjælpelige. 

 

Ungeprofilundersøgelse: Undersøgelsen laves blandt alle udskolingselever i 

Silkeborg Kommune. 

 

DSFU har italesat, at der skal igangsættes pilotprojekter, hvor der kan laves forsøg 

med specialklasser på egen skole. Dette skal skolebestyrelse og skolens ledelse 

beslutte om de vil være med i. Det kræver en ændring af styrelsesvedtægten. I 

januar kommer der en beskrivelse, som skolebestyrelsen skal være med til at drøfte 

og tage stilling til. Det er beskrevet i dagsorden DSFU d. 031224 

Umiddelbart tænker bestyrelsen, at der kan siges ja til en ren option, men ikke hvis 

noget pålægges. 

Der er en opmærksomhed på, at skolebestyrelsen ønsker en demokratisk proces, så 

der er tid til at kunne svare på et oplyst grundlag.  

Det skal på næste skolebestyrelsesmøde. 

 

 

b) Skolebestyrelsesformanden 

Jesper skriver noget til os. 

Hvis der er spørgsmål, så tages det på næste møde 

 

c) Andre 

Intet 

 

 

2. Økonomi 

Vi afholder sidste møde med økonomikonsulenten den 12.12. og forventer at kunne fremlægge 

en forventet status på 2024, men også et blik på, hvordan den samlede ramme vil se ud for 

2025 

a) Orientering om status på regnskab for 2024 

Der har d.d. været møde med skolens økonomikonsulent. 

Det forventede årsresultat er samlet på kr. 25.000, som bruges til afdrag på skolens 

gæld, som nu er på kr. 1.025.302 svarende til - 2,3%. 

 

b) Spørgsmål til punkt a 

Ingen spørgsmål eller kommentarer 

 

c) Orientering om forventning til budget 2025 

Det forventes at skolerne får samme tildeling i 2025. 

Det betyder, at man kan forvente nogenlunde sammen driftsmuligheder som i 

indeværende år med et lille overskud. 

 

Det ,der har en betydning for økonomien, er elevtallet. Der er skrevet ud til 100 



kommende 0.klasseselever. 

 

d) Spørgsmål til punkt b 

Der spørges ind til lønstigninger. Der korrigeres som udgangspunkt for pris- og 

lønregulering. 

 

 

3. Kvalitetsprogrammet for Folkeskolen 

Den 12.12. er der 3. behandling af loven om kvalitetsprogrammet i Folkeskolen. Vi laver en 

summarisk gennemgang af ændringerne og herunder implementeringstidsplanen. 

a) Orientering om indhold og tidsplan v/Kristian (og Hanne) 

b) Drøftelse og spørgsmål 

c) Evt. beslutning om hvad skolebestyrelsen vil have fokus på i det nye.  

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-

kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-

kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri 

https://www.ft.dk/ 

 

Der udleveres oversigter, hvor man til næste møde orienterer sig i de tiltag, som skal 

implementeres fra skoleåret 25/26. Det tages op igen på mødet i januar. 

 

4. Pædagogisk, arkitektonisk program 

Der er nu lavet et sammenskriv af alle input fra workshops, og en lille gruppe af medarbejdere 

og ledelsen har kvalificeret materialet. Måske er det helt færdigt, når vi kommer til dette 

møde. Alternativt vil der mangle nogle detaljer.  

a) Præsentation af det endelige udkast (Evt. næsten endelige udkast) 

Den endelige udgave er endnu ikke helt på plads. Der er kommet nogle ekstra møder, 

hvor der er kommet kommentarer som er indføjet, og det sidste møde skal afholdes 

onsdag d. 18.december. 

 

I januar tildeles de midler, som der er til udbygning og om forandring af det 

eksisterende. Der kommer en proces med en lang række møder hen over foråret.  

 

Så snart den endelige udgave af det pædagogiske arkitektoniske program kommer, 

sendes den til bestyrelsen. 

 

b) Spørgsmål 

Intet 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.ft.dk/


 

5. Punkter til kommende møder 

Denne dagsordens punkt 3 og 4 samt høring i forhold til specialklasser og pilotprojekter 

jf. punkt 1. 

 

 

6. Evt.  

Orientering om mulige afbud til næste møde grundet åbent hus på gymnasiet. 

 

Orientering om processen omkring Byens Hjerterum. Der er spurgt til, hvad 

Hjerterummet skal kunne. Der er ønske om, at det skal kunne afspejle, hvad der 

kendetegner området. Det skal kunne vise vej til, hvad der ellers findes i området, 

samt være et mødested for mange aldersgrupper. 

Det er stadig uvist, hvor Hjerterummet præcist skal placeres. 

 

Første spadestik til den nye hal er 1.maj. 

 

Dialogforum for skolebestyrelser foregik på Tollundskolen. Her var der et oplæg fra 

blandt andet Stefan Herman, som var meget interessant. 

 

Der spørges ind til skolemad, pilotskoler og det kommende byggeri. Der er afsat midler 

til ca. 1 skole i hver kommune. Det overvejes om det er nogle få kommuner, hvor alle 

skoler skal deltage i projektet, og i hvilken grad der skal være køkkener på skoler, eller 

maden skal leveres.  

 

Der er kommet en forespørgsel i forhold til skolebestyrelsens henvendelsen til det 

politisk niveau. 

Der spørges ind til, om børnehaverne vil være med, eller de ønsker nogle rettelser til 

den foreløbige skrivelse. 

Det aftales, at hvis der er opbakning til den nuværende skrivelse, så sendes det. Claus 

er ansvarlig for dette. 

 


